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Kehitysvammahuollon suunnitelma on hyväksytty sosiaali- ja
terveyslautakunnassa 2.9.2020, kaupunginhallituksessa 14.9.2020 ja
kaupunginvaltuustossa 21.9.2020.

Asumispalveluiden osalta sosiaali- ja terveyslautakunta antoi evästyksenä
jatkovalmisteluun, että luovutaan Isohärjänmäen kiinteistöistä ja
kilpailutetaan 45 paikkainen yksikkö (15 paikkaa kehitysvammaisille ja 30
paikkaa ikäihmisille) vuokramallilla toteutettaviksi.

Kaupunginhallitus päätti, että kehittämisohjelmaan liittyvät konkreettiset
toimenpiteet on tuotava erikseen päätöksentekoon kaupunginhallitukseen
tai valtuustoon ennen toimenpiteisiin ryhtymistä. Talousarvioesityksessä
vuodelle 2021 on otettu huomioon kehitysvammahuollon toimenpiteet, joita
esitetään toteutettavaksi tulevan talousarviovuoden aikana.
Henkilöstöohjelmassa on yksi sairaanhoitajan ja yksi laitoshuoltajan
työsuhde. Perustelut tehtäviin löytyvät sekä kehittämisohjelmasta, että
henkilöstösuunnitelman perusteluista.

Asumispalveluissa hoiva-asumisen tarve lisääntyy ja osa nykyisistä
yksiköistä tarvitsisi rakenteellista uudistamista. Ratkaisuksi tilanteeseen
esitetään Isohärjänmäen yksiköistä luopumista ja uuden15 +5 paikkaisen
kehitysvammaisten hoiva-asumisyksikön hankintaa yhdessä
vanhuspalveluiden rakennushankkeen kanssa vuokramallilla. Koko yksikön
koko olisi siten vähintään 50 paikkaa (20 kehitysvammahuollolle ja 30
vanhuspalveluille).Tavoitteena on saada kaupunkiin toimija, joka rakentaa
tarvittavat yksiköt ja vuokraa ne kaupungille. Näin saadaan
kehitysvammahuollon paljon hoivaa tarvitseville asiakkaille yhteensä 10
uutta lisäpaikkaa sen lisäksi, että nykyisen Ylermin asukkaat siirtyvät
uuteen yksikköön. Yksikön suunnitteluun on varattu talousarvioon 50 000
suunnittelumääräraha. Isohärjänmäessä nyt sijaitseva tilapäishoitoyksikkö
Elmeri voisi muuttaa Ylermin tiloihin vuoden 2022 aikana. Vuoden 2021
aikana tulee valmistella hankinta, jolla  Artturin asukkaille saadaan
ostopalvelupaikat oman kaupungin alueelta.

Vt. sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja:

Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää, että

1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköistä,



2. valmistellaan ja toteutetaan osana vanhuspalveluiden
hoiva-asumishanketta kehitysvammaisten 20+30 paikkaisen
hoivayksikön rakennuttaminen vuokramallilla,

3. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille ja

4. henkilöstön osaamisen vahvistamisen ja asumisyksiköiden riittävän
hygieniatason turvaamiseksi perustetaan sairaanhoitajan ja
laitoshuoltajan työsuhteet.

Päätös:

Esittelijä muutti päätösesitystään seuraavasti:

Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja
edelleen kaupunginvaltuustolle, että

1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköistä,
2. valmistellaan ja toteutetaan osana vanhuspalveluiden

hoiva-asumishanketta kehitysvammaisten 20+30 paikkaisen
hoivayksikön rakennuttaminen vuokramallilla,

3. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille ja

4.  henkilöstön osaamisen vahvistamisen ja asumisyksiköiden riittävän
hygieniatason turvaamiseksi perustetaan sairaanhoitajan ja
laitoshuoltajan työsuhteet.

Sosiaali- ja terveyslautakunta hyväksyi esittelijän muutetun
päätösehdotuksen yksimielisesti.


